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Tarrat...
Kyltit....
Teippaukset...ym.

Sydämellistä joulua ja onnellista uutta vuotta

OmaSp Alavus keskusta 
Järviluomantie 6. omasp.�

OmaSp Alavus Tuuri 
Alavudentie 515. omasp.�

OmaSp Ähtäri 
Ostolantie 12. omasp.�
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UUDISTUNUT KUNTOSALI AVOINNA KULKUKORTILLA 24/7! 

Kuntosalin kulkukortit myynnissä myös Kino Kyntäjässä! 

WWW.KUNTOAURA.COM ¥ 0400-570507 ¥ J€RVILUOMANTIE 5, ALAVUS

Meiltä myös kuntosalikortit  
Ja lahjakortit pukinkonttiin! 

Muista hyödyntää 31.12.23 
vanhenevat liikuntaedut  
(ePassi, Smartum, Edenred, 
Tyky, Eazybreak) 

Halutessasi voit aloittaa  
vasta ensi vuoden puolella!  

ALAVUDEN KUNTOKESKUS 
4 K P L

L E F F A L I P P U J A
V A I N  3 9 €  

Ratkaisu
lahjapulmiin!

KINO KYNTÄJÄ (ALAVUS):
KE 20.12. KLO 17.00-19.30
TO 21.12. KLO 16.30-19.30
PE 22.12. KLO 16.00-20.00
LA 23.12. KLO 14.30-19.00

SUN KINO (ÄHTÄRI): 
KE 20.12. KLO 19.30-21.30
TO 21.12. KLO 16.30-19.30
PE 22.12. KLO 16.00-20.00
LA 23.12. KLO 12.30-18.30

SAATAVILLA MYÖS NETTIKAUPASTAMME: 
WWW.ELOKUVIIN.INFO

LIPUNMYYNTI AVOINNA ENNEN JOULUA:

Muista vaihtaa vuoden lopussa vanhenevat kulttuuriedut
nimettyihin elokuvalippuihin! Sarjaliput 11€/kpl (minimi 
4 kpl), voimassa 12 kk. 

ISO KIITOS SINULLE

    TARJA
RAUHALLISTA JOULUA
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Perjantai   22.12.           Raafael

Lauantai  23.12.             Senni

Sunnuntai  24.12.           Aatami, Eeva, Eevi, Eveliina

Maanantai  25.12.         Joulupäivä

Tiistai  26.12.                   Tapaninpäivä, Tapani, Teppo,
                                           Tahvo

Onnittelemme
Nimipäiväänsä viettävät

Keskiviikko  20.12.       Benjamin, Kerkko

20 Joulukuu   2023           09:59                      14:46  

21 Joulukuu   2023           09:59                      14:46 

22 Joulukuu   2023           10:00                      14:47  

23 Joulukuu   2023           10:00                      14:48 

24 Joulukuu   2023           10:01                      14:48

25 Joulukuu   2023           10:01                      14:49 

26 Joulukuu   2023           10:01                      14:50 

Päivämäärä                         Auringonnousu                 Auringonlasku

                                      Ilmaisjakelulehti, 
                                      jakelu pvä keskiviikko 

Jakelualueena: 
Alavus - Töysä - Ähtäri - Kuortane

Jakelumäärä: 10 400 taloutta

Ilmoitusmyynti: Markku / 0500 775 053
                             Mika / 0400 615 688
www.lakeudenportti.com,    info@lakeudenportti.com

Torstai    21.12.             Tuomas, Tomi, Tommi, Tuomo

  JOULUUSI,

Joulun aika tullessaan,
pyrkii luokses lahjoillaan.
Se tuo aina mukanaan,
hyvän mielen matkassaan.
Sitä kyllä tavoitellaan,
vaan se karkaa joutuisaan.
Huomaatko lahjan suurim-
man,
seimen lapsen ainoan.
Taivaasta tuli Poika Juma-
lan,
Vapahtajaksi tämän maail-
man.
Kaikille,ken sen omistaa,
suuren lahjan elämään saa.
Mielenrauhan ja vapauden,
kätkee suurin lahja sen.
Tavoita parhaita lahjoja,
etsi Herraa,  Jeesusta.
Hän meille suurin lahja on ,
ikuisuus aarre verraton.

          12.11-23  Alli Kulju

Saakoon Jumala, 
joka yksin on viisas, 
Jeesuksen Kristuk-
sen kautta ikuisen 
ylistyksen! Aamen.

Room. 16:27

        Kiitos 
  lukijoillemme
 ja ilmoittajille
   kuluneesta 
     vuodesta
  Hyvää Joulua
 ja menestystä
vuodelle 2024.

     Seuraava

lehti ilmestyy
keväällä 2024.
       Seuraa 
   ilmoittelua 

www.lakeudenportti.com
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       TAAS NIITÄ SAA!!!
30-vuoden kokemuksella
          Tarrat...   Kyltit....
Teippaukset...Valomainokset
Pienet ja ISOT kokonaisuudet

KYSY ROHKEASTI !!

Suuren juhlan tuntua oli 
ilmassa itsenäisyyspäivän 
jälkeen perjantaina eska-
reiden itsenäisyysjuhlassa 
Kunto-Lutrassa. Alavuden 
kaupunginjohtaja Liisa Hei-
nämäki otti vieraat kätellen 
vastaan ja piti mehumalja-
puheen. Sitten nostettiin 
malja Suomen itsenäisyy-
delle ja laulettiin Maamme-
laulu. 
  Toista kertaa kaupungin-
johtajalla oli kaulassaan 
kaupunginjohtajan tunnuk-
set, käädyt. Edellisen ker-
ran Heinämäki kantoi niitä 

Koulujen eskarit nostivat maljan itsenäisyydelle

Lasten jono kulki herkkujen äärelle.  Kunto-Lutran sali sopi 
hyvin vastaanotolle.

Useimmissa piirustuk-
sissa oli itsenäisyyden 
teemaan liittyen siniris-
tilippu. Kuvat: Alavuden 
kaupunki.

eskareiden viime vuoden 
itsenäisyyspäiväjuhlassa, 
jotka silloin pidettiin Fasa-
dissa.
  Tänä vuonna kutsuttiin 
koulujen eskarit itsenäi-
syysjuhlaan, viime vuonna 
vastaavaan itsenäisyysjuh-
laan kutsuttiin varhaiskas-
vatuksen eskarit. 
 - Nyt saatuamme Kunto-
Lutran hienot tilat taas 
käyttöön, suunnitteilla on 
ensi vuodelle kaikkien eska-
reiden juhlat, sillä niin hie-
nosti järjestyi juhlissa kaikki 
maljankohotuksineen ja 

Voltti-Tiikerin jumppahetki-
neen näin suurella porukal-
la! Heinämäki arvioi, että 
paikalla oli noin 70 lasta ja 
kun aikuiset lasketaan mu-
kaan, juhla kokosi satakun-
ta henkeä.
   Jokainen lapsi sai tuo-
da tullessaan piirustuksen 
päivän teemaan liittyen ja 
ripustaa sen esille. Salin 
sulkapalloverkkoon sai lait-
taa omat piirustukset pyyk-
kipojilla. Yhdessä ihailtiin 
hienoja piirustuksia, joissa 
oli siniristilippu.
    Voltti-Tiikeri oli laittanut 
tonttu-jumppavideon, ja 
lapset saivat jumpata. Sit-
ten herkuteltiin ja juteltiin. 
Lopuksi vielä katsottiin vi-
deo uudelleen. Lapset sai-
vat viedä kotiin ilmapallon.
Sali oli koristeltu ilmapal-
loilla.
   Juhlaa kehuttiin kovasti. 
Vastaanotto sopi Lutraan 
hienosti.

Kaupunginjohtaja Liisa Heinämäki nosti maljan itsenäisyy-
delle. Kaupunginjohtajan merkkinä hänellä olivat käädyt 
kaulassaan.

Alavuden kaupungin talo-
usjohtajan virkaan jätettiin 
määräaikaan mennessä 11 
hakemusta. Useilla hakijoil-
la oli kokemusta taloushal-
linnon johtamis- ja esihen-
kilötehtävistä.
     Valintatyöryhmä on kut-
sunut haastatteluun Raisa 
Kinnusen, Aki Kohosen, 
Outi Ollilan, Mika Sillan-
pään, Sirpa Soukan ja Antti-
Jussi Vahtealan. Haastat-
telut pidettiin perjantaina 
15.12.2023.
Hakijoista Aki Kohonen on 
peruuttanut hakemuksen-
sa.
     Virka täytetään vakinai-
sesti 1.5.2024 alkaen tai so-
pimuksen mukaan.
    Tavoitteena on, että 
kaupunginhallitus valitsee 
uuden talousjohtajan alku-
vuodesta 2024.

A l av u d e n 
talousjohta-
jan
virkaa hake-
neista
haas ta te l -
laan viisi
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Kun Hakojärvellä jotain 
tapahtuu, koko kyläkunta 
on liikkeellä. Näin oli myös 
perinteisessä joulunava-
uksessa, jossa oli monen 
eri yhteisön toimintaa. Ky-
läyhdistys tarjosi glögit ja 
piparit, ja koulun vanhem-
painyhdistys piti arpajaisia. 
30 oppilaan koulu toi omaa 
jouluista ohjelmaansa.
Myynnissä oli monenlaista 
tavaraa, niin kätten töitä 
kuin joulun kukkasiakin. 
Tietenkin illan kruunasi pu-
nanuttu, joulupukki, joka 
liikkui salissa karkkikoppi-
neen.

Hakojärven koulun oppilaat esittivät jouluisia laulu-
ja.

Arpakauppa kävi hyvin, kun Hakojärven kou-
lun vanhempainyhdistyksen puheenjohtaja 
Marjo Hirvelä myi arpoja

Joulunavauksessa vieraili tieten-
kin itse joulupukki, joka kierteli 
jakamassa karkkeja

  Hakojärven kylän joulun 
avauksella ovat pitkät pe-
rinteet. Kyläyhdistyksen pu-
heenjohtaja ja koulunjohta-
ja Ari Hakola arveli, että nyt 
olisi 20-vuotistapahtuma. 
Nytkin aloitettiin joulukuun 
ensimmäisenä päivänä tun-
nelmoimaan jouluun.
  Hakola muisteli, että en-
simmäisinä vuosina kierret-
tiin kylällä Hiipakan lenkki. 
Tarkoituksena tapahtumal-
la oli kerätä varoja koulun 
oppilaiden retkikassaan. 
Hän kehaisi, että heillä on 

Suomen kovin vanhem-
painyhdistys.
  Hakojärven koulu siirtyi 
tällä lukukaudella kaksi-
opettajaiseksi kouluksi. 
Hakolan lisäksi opettajana 
toimii Katri Lamminaho ja 
avustajina Marianne Koivu-
la ja Anita Lamminaho.
   Koko koulu esitti joululau-
lupotpurin ja sitten kolmik-
ko: Hilma ja Helka Eklund ja 
Sofia Tiensuu esiintyivät ja 
lopuksi Sofia esitti Heinillä 
härkien kaukalon.

Mitä ikää! Se on alavutelai-
sen kirjailijan Arto Juurakon 
uusimman runokirjan nimi. 
Kirjan runoja ovat ehät-
täneet Alavuden Lausujat 
lausua, ja Juurakko oli itse 
kertomassa kirjastaan ja 
runoistaan Alavuden kirjas-
tossa. Hän viihdytti yhdessä 
puolisonsa Kirsi Maria Ja-
lastin kanssa kuulijakuntaa 
musiikilla.
  Kirjan takakannessa sa-
notaan runojen aiheista, 
että niissä kerrotaan ikään-
tyneestä pariskunnasta, 
muistista ja muistamatto-
muudesta, elämänkump-
panin lähdöstä ja siitä sel-
viämisestä sekä elämisen 
pienistä mutta siedettävistä 
myötä- ja vastoinkäymisis-
tä. Kirjan on julkaissut Sa-
nanjuuri.
  Tämä oli Juurakon 12. ru-

Arto Juurakon Mitä ikää!

Arto Juurakko luki uusim-
man runokirjansa Mitä 
ikää! Runoja Alavuden 
kirjastossa.

Arto Juurakko viihdytti puolisonsa Kirsi Maria Jalastin kans-
sa kuulijakuntaa musiikilla

nokirja murteella.
 - Kaksitoista on hyvä luku. 
Vähän tuntuisi siltä, että al-
kaisi piisata, sanoo Juurak-
ko. Tosin hän sanoi samat 
sanat jo kolmannen runo-
kirjan kohdalla.
  Vuosi sitten hän ei tiennyt 
vielä runokirjasta mitään, 
mutta näin joulun alla alkoi 
tulla ikääntymiseen liittyviä 

Hakojärvellä joulunavaus jo 20 vuotta
Alavuden seurakunnassa 
oli juhlapäivä, kun uusi kirk-
koherra Kalle Peltokangas 
asetettiin virkaan. Samana 
sunnuntaina siunattiin Töy-
sän seurakuntakoti käyt-
töön.
   Kuten piispa Matti Salo-
mäki Alavuden kirkossa to-
tesi, Alavuden seurakunta 
on elänyt odotuksen aikaa. 
Kun hän piti noin vuosi sit-
ten Alavudella piispantar-
kastusta, oli tiedossa kirkko-
herra Jussi Peräahon lähtö 
toiseen seurakuntaan. 
    - Nyt voimme katsoa, 
miten kaikki asiat ovat jär-
jestyneet. Löytyi sijainen ja 
löytyi hakijoita. Seurakunta 
valitsi toukokuussa Alavu-
den 11. kirkkoherraksi Kal-
le Peltokankaan. Vuodesta 
1837 lähtien Alavudella on 
ollut oma kirkkoherra.
    Piispa Salomäki laski, että 
Peltokangas on ollut papin 
tehtävissä jo yli 10 vuoden 
ajan, ja kirkkoherran tehtä-
vistäkin hänellä on useiden 
vuosien kokemus.
  Virkaan asettamisessa 
Salomäkeä avustivat lää-
ninrovasti Jussi Peräaho, 
kirkkovaltuuston puheen-
johtaja Kari Hämäläinen, 
kirkkoneuvoston varapu-
heenjohtaja Hanna Murto-
mäki-Kukkola sekä Martti 
Lamminmäki.
  Notaarina toimi hallin-
tojohtaja Hannele Han-
nuksela. Musiikista vastasi 
kirkkokuoro sekä Rauhan-
yhdistyksen lapsikuoro joh-
tajinaan kanttorit Mari Jär-
vinen ja Paula Setälä.
  Tekstit luki Elvia Lavila ja 
kulkueristiä kantoi Armi-
Elisa Korpela.
 Kirkkoherra Kalle Pelto-
kangas on jo lapsuudenko-
deissaan kuullut Alavuden 
kirkonkellojen soiton.  Piis-
pa Salomäki antoi kirkko-
herralle neljän ällän muis-
tisäännön: lepää, liiku, lue 
ja laiskottele. Samassa on 
hyvä varata aikaa perheel-

le, läheisille ja ystäville.
 
 Uusi seurakuntakoti harvi-
naista

    Seurakuntakodin siunan-
nut piispa Matti Salomäki 
piti uutta Töysän seurakun-
takotia harvinaisuutena, 
että on rakennettu uutta. 
Uudessa 15. marraskuuta 
käytössä olleessa keltakyl-
kisessä rakennuksessa on 
reilut 230 neliötä, joissa on 
tekninen tila mukana.
  Salin lisäksi neliöihin kuu-
luvat kaksi toimistoa, keittiö 
ja aulatila. 

Kalle Peltokangas on Alavuden 11. kirkkoherra

Ristisaattueena saavuttiin ja lähdettiin kirkkoherra Kalle Pelto-
kankaan virkaan asettamisessa. Ristiä kantoi Armi-Elisa Korpela. 
Kuvat: Alavuden seurakunta

Uuden seurakuntakodin rakentaminen on harvinaista. Seurakun-
talaisia oli hyvin paikalla, kun uusi Töysän seurakuntakoti siunat-
tiin käyttöön.   

   - Raikkaat, puhtaat, siis-
tit ja valoisat tilat, joihin 
on kiva tulla, sanoo diakoni 
Merja Krueger.  Tyytyväinen 
tiloihin oli myös kanttori 
Paula Setälä, jonka mukaan 
edellisenä päivänä pidetty 
muistotilaisuus osoitti, että 
tilat ovat toimivat. Alttari-
pöytä on vielä tiloihin tu-
lossa.
 Seurakunnan pääemäntä 
Sirkka-Liisa Halla-aho piti 
keittiötä toimivana, vaikka 
siellä ei olekaan laitosuu-
neja. Keittiön tilavuudesta 
on nautittu yhdessä keittiö-
työntekijä Eveliina Valkei-
sen kanssa.

Runoista ja musiikista täyt-
tyi Alavuden kirkko, kun 
siellä esiintyivät Alavuden 
Lausujat. Kun joulua kohti 
mennään, ohjelmisto oli 
jouluisa ja itsenäisyyspäi-
vän alla isänmaallinen. Lä-
hes sama ohjelma lausujilla 
on loppiaisena Ähtärissä 
seurakuntatalolla, jossa sa-
notaan hyvästejä joululle. 
Musiikkia soitti Alavudella 
klarinetilla ja saksofonilla 
Anne Luodeslampi, joka 
tuo musiikkia myös Ähtärin 
tilaisuuteen.
   Runon ja musiikin ilta toi 
Valoa pimeyteen, kuten 
illan otsikko kuului. Tilai-
suuden tervehdyksen esitti 
seurakunnan puolesta Min-
na Kankaanpää, joka hänkin 
lausui runon.
  Alavuden Lausujat ovat 
koronan jälkeen olleet kii-
reisiä, sillä heille on sadel-
lut esiintymispyyntöjä, joka 
on ryhmän ohjaajan Kirsti 

Alavuden Lausujat jättävät joululle hyvästit Ähtärissä

Valoa pimeyteen toivat Alavuden Lausujat runon ja musiikin illas-
sa Alavuden kirkossa. Lähes sama ohjelma heillä on loppiaisena 
Ähtärin seurakuntatalossa.

Mäkelän mielestä ollut ihan 
mukavaa. Eläkeliiton Töysän 
yhdistyksen tilaisuudessa 
he lausuvat 13. helmikuu-
ta, ja marraskuun kuukau-
sikokouksessa yleisönä oli 
EL:n Alavuden yhdistyksen 
jäsenet.
  Lakeuden Portin kansalais-

opiston piirinä harjoittele-
vaa ryhmää Kirsti Mäkelä 
on ohjaamassa ensimmäis-
tä kautta ja on kokenut sen 
mielekkäänä.
  Illan ohjelmisto on moni-
puolinen. Runollinen ilta 
päättyi yhteisesti laulettuun 
Maa on niin kaunis

tekstejä. Joka vuosi, hänel-
le itselleenkin tulee vuoden 
verran lisää numeroita.
   - Kun olin kolme kuukaut-
ta sairaslomalla jalkaleik-
kauksen vuoksi, niin siinä 
kipujen hellitettyä oli aikaa 
laittaa runot nippuun, ku-
vailee Juurakko.
   Runokirjan kansi on Kir-
si Maria Jalastin. Kuva on 
Serlachius museon portail-
ta. Kuvassa on kivilaattoja, 
joissa on jäkälää, joka liittyy 
ikääntymiseen.
  Runokirjassa on paikallisia 
murresanoja, joista yksi on 
luntioomet, lonkat, joista 
puhutaan runokirjassa kol-
messa paikassa. Juurakko 
luki muutamia runojaan, 
joista yksi oli Leppoosta, 
jossa ulkonäköpaineet alka-
vat jo helpottaa.
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Alavuden kulttuuripalkin-
noissa tehtiin historiaa, sillä 
ne luovutettiin kolmelle ra-
kennuskulttuurin vaalijalle. 
Palkinnon saivat Helena ja 
Jari Latvala, jotka ovat kun-
nostaneet Rannanjärven 
tilan, Marjukka ja Kimmo 
Mutka Salmen tilan laitos-
ta sekä Mikko Hautala Villa 
Mantereesta. Musiikista on 
palkittu kuoroja ja orkeste-
reita jo yli 20 vuoden ajan, 
eikä tämäkään itsenäisyys-
päivä tehnyt poikkeusta, 
kun kulttuuripalkinnon sai 
Hannu Antila, joka johtaa 
juhlan musiikista vastan-
nutta Alavuden Puhallinor-
kesteria.
  Hannu Antila on johtanut 
kuoroja ja orkestereita yli 
20 vuoden ajan. Lisäksi hän 
on itsekin esiintynyt eri 
kuoroissa sekä säveltänyt 
ja sovittanut isoja kokonai-
suuksia.
 Kulttuuripalkinnon saajien 
meriiteistä kertoi elinvoi-
malautakunnan puheen-
johtaja Paula Perälampi, 
joka oli luovuttamassa pal-
kintoja yhdessä kaupun-
ginhallituksen puheenjoh-
tajan Marko Vainionpään 
ja vapaa-aikasihteerin Anu 
Katajamäen kanssa. Kau-
pungin kulttuuripalkinto on 
myönnetty vuodesta 1997 
lähtien.
    Päivä alkoi jumalanpal-
veluksella, jonka jälkeen eri 
yhdistysten edustajat läh-
tivät lippukulkueena kohti 
sankarihautausmaata. Kul-
kuetta johti yliluutnantti 
Olavi Kalliovaara. Siellä 
seppeleen laskivat kaupun-
gin ja seurakunnan puoles-
ta Paula Perälampi ja Kari 
Hämäläinen.
  Abiturientin puheessa 
Minttu Mäki muistutti, et-
tei päivää oltaisi juhlimassa 
ilman sotiemme veteraane-
ja ja sankareita. Heidän 
ansiostaan Suomessa on 
turvallista elää rauhan kes-

kellä.
  - Minulla on mahdollisuus 
harrastaa, käydä koulua ja 
nauttia ilmaisesta kouluruu-
asta. Koulussa saan opiskel-
la haluamiani oppiaineita ja 
kouluttautua haluamaani 
ammattiin lähes ilmaiseksi.
  Hän sanoi olevansa kiitol-
linen veteraaneille, että he 
ovat taistelleet itsenäisen 
Suomen puolesta, josta 
meidän nuorten on pian 
aika pitää huolta. Mäki 
muistutti, että kaikkialla 
nuoret eivät voi elää rau-
han aikaa.
  - Minulle itsenäisyyspäi-
vä on merkinnyt aina va-
pautta. Minulla on unelmia 
edessä, jotka on mahdolli-
suus toteuttaa. Hän korosti 
sitä, miten epäitsekästä on 
uhrata oman nuoruutensa, 
että jälkipolvi saisi pitää 
omansa.
  - Nykyisin tuntuu, että 
kaikki nuoret eivät ole 
valmiita luopumaan edes 
omasta puhelimestaan, kun 
taas veteraanit luopuivat 
elämästään vuoksemme, 
sanoi abiturientti Minttu 
Mäki.
     
   ”Parempi elää rauhassa”

   Tervehdyssanoissaan Ala-
vuden Reserviläisten pu-
heenjohtaja Jari Hellinen 
piti suurena kunniana, kun 
hän oli päässyt viettämään 
jutteluhetkeä alavutelaisen 
sotaveteraanin Reino kalli-
on kanssa juuri ennen nyt 
vietettyä itsenäisyyspäivää.
   Mukana oli myös Etelä-
Pohjanmaan reserviläispii-
rien toiminnanjohtaja Jani 
Syvänen, joka taltioi tuoki-
on. Sotaveteraanien muis-
toja sodasta ja mietteitä 
nykyisestä maailmantilan-
teesta julkaistiin itsenäi-
syyspäivänä piirin YouTube-
kanavalla.
 Kalliolta kysyttiin terveisiä 
”meille nykynuorille”. Hän 

totesi näin: ”eikö ihmisten 
olisi paljon parempi olla 
rauhassa, eikä käydä tois-
tensa kimppuun”.
   Kallio taisteli JR seitse-
mässä, Tyrjän rykmentissä. 
Reino Kallio on 98-vuotias.
  Porin Prikaatin tervehdyk-
sen juhlaan toi yleisesikun-
tamajuri Mikko Martiskai-
nen, joka totesi, että viime 
vuosien aikana erilaiset 
jännitteet, hybridivaikutta-
minen ja suoranaiset aseel-
liset yhteydenotot kan-
sainvälisissä suhteissa ovat 
entisestään kiihtyneet.
 Hän toisti tasavallan pre-
sidentti Sauli Niinistön 
lausumat sanat suurlähet-
tiläispäivillä, ”tärkein puo-
lustuslinja sijaitsee aina 
suomalaisten korvien välis-
sä”.

      Suomen kielellä

    Kriisinhallintaveteraani, 
alavutelaissyntyinen Tero 
Eklund oli tyytyväinen, että 
saattoi pitää puheensa suo-
men kielellä. Siitä hänen 
mukaansa kiitos kuuluu 
sotiemme veteraaneille ja 
niille kaikille, jotka antoivat 
panoksensa Suomen itse-
näisyyden saamiseksi ja yl-
läpitämiseksi. Muutoin kieli 
olisi joku muu kuin Suomen 
kieli tai tätä tilaisuutta ei 
järjestettäisi lainkaan.
  Hän kertoi omista vaiheis-
taan kriisinhallintatehtävis-
sä. Eklund on toiminut Poh-
janmaan Rauhanturvaajien 
hallituksessa jo usean vuo-
den ajan. Ensi vuonna hän 
aloittaa yli 400 jäsenen 
yhdistyksessä puheenjoh-
tajana.
  Musiikillista antia itsenäi-
syyspäivän juhlaan toi myös 
Lauluyhtye Amoroso. Juh-
la alkoi Vaasan marssilla ja 
päättyi Maamme-lauluun.

Antilalle ja rakennuskulttuurin vaalijoille kulttuuripalkinnot
Alavuden kulttuuripalkin-
not vastaanottivat musiikil-
lisista saavutuksista Hannu 
Antila sekä rakennusperin-
teen vaalimisesta Helena 
ja Jari Latvala sekä Mikko 
Hautala. Marjukka ja Kim-
mo Mutka eivät päässeet 
paikalle. Palkintoja luovut-
tamassa olivat Marko Vai-
nionpää, Anu Katajamäki ja 
Paula Perälampi.

Seisten kuunneltiin Maamme laulu. Porin Prikaa-
tin tervehdyksen toi yleisesikuntamajuri Mikko 
Martiskainen ja tervehdyssanat esitti Alavuden 
Reserviläisten puheenjohtaja Jari Hellinen.

Abiturientin puheen-
vuoron sankarihauta-
usmaalla käytti Minttu 
Mäki

Perinteisesti jumalanpalveluksen jäl-
keen lähti komea lippukulkue kohti 
sankarihautausmaata.

Eläkeliiton Alavuden yhdis-
tyksen joulukuun kuukausi-
kokouksessa oli juhlallinen 
hetki, kun siellä nimettiin 
yhdistyksen Vuoden 2023 
eläkeliittolainen. Tämän ni-
meäminen on vuosittainen 
perinne vuoden viimeises-
sä kuukausikokouksessa.
  Pentinmäelle valinta tuli 
täydellisenä yrityksenä. 
Kaarina Pentinmäki sai kun-
niakirjan ja huovutetun en-
kelin, jonka on valmistanut 
alavutelainen Liisa Musta-
lahti, yhdistyksen yksi jä-
sen.
   Kuten yhdistyksen pu-
heenjohtaja Lasse Anttila 
totesi, Kaarina Pentinmäki 
palkitaan pitkäaikaisesta, 
uutterasta toiminnastaan 
yhdistyksen ja koko Eläke-
liiton päämäärien hyväk-

si. Kaarina Pentinmäki on 
toiminut muun muassa 
yhdistyksen emäntänä. 
Huovutetun enkelin ja kun-
niakirjan luovuttivat Anttila 
ja yhdistyksen sihteeri Eeva 
Huhtala.
   Kuukausikokous alkoi pe-
rinteisesti joulupuurolla, 
jota oli nauttimassa noin 
120 henkeä. Seurakunnan 
tervehdyksen toi kirkko-
herra Kalle Peltokangas. 
Hopeakuoro lauloi kanttori 
Mari Järvisen johdolla ja 
hänen säestämänään lau-
lettiin myös jouluisia yh-
teislauluja.
  Joulukuun kuukausikokous 
päättyi torttukahveihin.

Kaarina Pentinmäki Alavuden vuoden eläkeliittolainen

EL:n Alavuden yhdistyksen Vuoden 2023 eläkeliittolainen 
on Kaarina Pentinmäki, jolle huovutetun enkelin ja kun-
niakirjan luovuttivat yhdistyksen puheenjohtaja Lasse 
Anttila ja sihteeri Eeva Huhtala.

Vuoden viimeisessä kuukausikokouksessa yhdistyksen kä-
sityöpiiriläiset myivät töitään, muun muassa sukkia ja 
lapasia, jotka tekivät hyvin kauppansa. Myymässä olivat 
kerhon vetäjä Eila Pynttäri ja toinen kädentaitaja Sisko 
Mastosalo.



8 Lakeuden Portti



9Lakeuden Portti



10 Lakeuden Portti



11Lakeuden Portti



12 Lakeuden Portti

Martti Lamminmäki Oy tarjoaa nostopalvelut ja elementtiasennukset
Ajoneuvonosturit 40 − 250 ton

henkilönostimet ja kurottajat 

Martti Lamminmäki Oy    Puh. 0500 667 907    www.lamminmakinostaa.�  
Seinäjoki Oivaltajantie 6,   Alavus Rekolansuora 8,    info@lamminmakinostaa.�

Kiitämme asiakkaita ja yhteistyökumppaneita kuluneesta vuodesta ja
       toivotamme Hyvää Joulua ja Onnellista Uutta Vuotta 2024.

Tuleva vuosi on Lakeuden-
portin kansalaisopiston juh-
lavuosi, sillä opisto täyttää 
60 vuotta. Tätä juhlistetaan 
monenlaisilla tapahtumil-
la, joista suurin hanke on 
juhlanäytelmä, Sivistyksen 
ehtoo. Ensi vuosi on myös 
sivistyksen juhlavuosi. Näy-
telmää ryhdytään harjoit-
telemaan tammikuussa, 
ja esitettävänä se on loka-
kuussa.
  Rehtori Arto Juurakon 
kirjoittaman näytelmän 
lähtökohta on Alavudella 
vaikuttaneessa Stenbäcki-
en suvussa. 1800-luvulla 
uskottiin sivistykseen sekä 
siihen, että kansa oppii lu-
kemaan. Perustettiin muun 
muassa kansakouluja.
  - Juhlanäytelmän lisäksi 
järjestetään pieniä, mo-
nenkin kokoisia tapahtu-
mia, joissa tuodaan kansa-
laisopiston toimintaa esille. 
Ihmiset pääsevät kokeile-
maan muun muassa käden 
taitoja, jumppaa, soittimia 
ja mitä kaikkea opettajat 
keksivätkään, sanoo Juurak-
ko, jolle tulee tammikuussa 
täyteen kuusi vuotta opis-
ton rehtorina.
   Erityisesti elokuussa, kun 
kansalaisopisto aloittaa 

jälleen toimintansa, kansa-
laisopisto tulee näkymään 
monella tapaa, muun mu-
assa katukuvissa Alavudella, 
Kuortaneella ja Ähtärissä.
Isoa, yhtä juhlaa ei aiota 
järjestää, koska niin kuin 
monessa muussakin paikas-
sa myös kansalaisopistolla 
on säästöpaineita. Valtion-
osuustunteja on vähennet-
ty opistolta 1 211 tuntia, 
joka tietää yli 10 prosenttia 
aikaisemmasta tuntimää-
rästä.
   Toivottuna käynnistyy 
helmikuussa Arto Juurakon 
vetämä kirjallisuusryhmä 
Alavudella. Ryhmä kokoon-
tuu joka toinen viikko.

Eero Huovinen Kuortaneel-
le
 
    Juurakon mukaan syksylle 
pitää ohjelmaa suunnitel-
la aika harkitusti säästöjen 
takia. Kevään ohjelma on jo 
lukossa, joskin jotain uutta-
kin on tulossa. Pääosa löy-
tyy kansalaisopiston kotei-
hin loppukesästä tulleesta 
opiston ohjelmalehtisestä.
    Ihan kaikki kurssit ja lu-
ennot eivät ole ehtineet 
oppaaseen, kuten Juurakon 
käsikirjoittama ja ohjaama 

juhlavuoden näytelmä.
   Rumpujen alkeiskurssi on 
alkamassa myöskin Kuorta-
neella ja Ähtärissä. Kurssia 
vetää Arttu Mäkelä. Lisäksi 
on tulossa tanssipaja nuo-
remmalle väelle.
   Kuortaneelle saapuu pu-
humaan emerituspiispa 
Eero Huovinen 14. maa-
liskuuta. Hänen uskotaan 
keräävän runsaasti kuulija-
kuntaa myös yli kuntarajo-
jen. Huovinen kertoo muun 
muassa kirjallisesta tuotan-
nostaan.
   Lisäksi Kuortaneelle on 
tulossa sellotaiteilija Olli 
Varonen. Kuortaneelle on 
tulossa myös kesäkudon-
taa.

Kirjailijavieras Ähtäriin

    Ähtäriin saadaan keväällä 
kirjailijavieras, Harri Aho-
nen. Päivä on 14.3. Ahonen 
on tietokirjailija, joka on 
tunnettu matkailukirjois-
taan.
   Ähtärissä on myös tarjolla 
uutena kurssina pikkutuo-
lin verhoilukurssi. Kukin 
osallistuja voi valita oman 
mieltymyksensä mukaisesti 
pienen tuolin tai jakkaran ja 
ottaa sen mukaan kurssille 

Loppukesästä tulleessa 
Lakeudenportin kansalais-
opiston opinto-oppaassa 
ovat myös pääsääntöisesti 
kevään kurssit muutamia 
poikkeuksia lukuun otta-
matta

Jouluisasti Lakeudenportin kansalaisopiston toimiston 
edustalla olevan kuusen vierustalla seisoivat rehtoriArto 
Juurakko sekä opistosihteeri Sisko Lagerstedt sekä opisto-
sihteerin sijaisuutta tekevä Jenni Tupamäki.

ja tehdä  joko perinteisen 
tai modernin käsityön.
   Kaikille paikkakunnille on 
tulossa nuorille K-Pop tans-
sipaja. Kyse on korealaises-
ta tanssimusiikista.
     Ähtärissä alkaa mahdol-
lisesti myöskin filosofian al-
keiskurssi, jota vetää opis-
ton rehtori Arto Juurakko.

Ravintola Lounas 66 muut-
taa entiseen Nordean kiin-
teistöön, jossa heillä on 
noin 450 neliön tilat. Neliöi-
tä on kahdessa kerroksessa. 
Enis Catovich  on suunnitel-
lut, että alakertaan tulee 
nuorten toimintaa, muun 
muassa biljardia. 
  Uudet tilat avautuvat vii-
meistään maalikuussa. 
Kovin paljon remonttia ei 
näissä tiloissa tarvise tehdä. 
Neliöhin sijoittuu myös niin 
kabinetti- kuin kokoustiloja.
   Pitzzerian kanssa van-
hassa paikassa oli suurin 
piirtein saman verran ne-
liöitä. Enis Catovic palaa 
takaisin Kuulantielle, jossa 
he parikymmentä toimivat 
pairsenkymmentä vuotta 
sitten, kun hän sisarensa 
kanssa perusti pizzeria Tro-
picanan.
  Syy Ravintola Lounas 66 
muuttoon on entistä kes-
keisempi paikka. Erityisesti 
eläkeikäiset ovat toivoneet, 
että lounaspaikka olisi hel-
pommin saavutettavissai 
Alavuden keskustassa.
  -  Aloitin Kuulantiellä ja 
tulen nyt takaisin, sanoo 
ravintolayrittäjä.  Tarkoitus 
on, että iltapäivisin tarjoil-
laan edelleen hampurilaisia 
ja pizzoja.

Kansalaisopiston 60-vuotisjuhlavuodeksi näytelmä 
sivistyksestä ja Stenbäckeistä

Ravintola 
Lounas 66 
muuttaa
Nordean enti-
siin tiloihin
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Vietämme joululomaa 22.12.2023-1.1.2024

Joku viettää joulunsa put-
kassa, toinen uudessa oma-
kotitalossa. Toisilla on ym-
pärillään paljon sukulaisia, 
toiset ovat yksin yksiöis-
sään. Toisten lapset avaa-
vat kymmeniä pakettejaan 
ja ihailevat mitä hienompia 
lahjojaan, toisten lapset 
jäävät ilman lahjoja – tänä-
kin vuonna. 

Tuskin keneltäkään on jää-
nyt huomaamatta tämän 
vuoden aikana nousseet 
elinkustannukset. Yhdel-
le niiden vaikutukset ovat 
näyttäytyneet siinä, että 
sähkölaskuihin nyt vaan 
menee hieman aiempaa 
enemmän rahaa, ja ruoka-
kaupan kuitissa on suurem-
pi loppusumma kuin joskus 
ennen. Toiselle sama asia 
merkitsee sitä, että enää 
ei ole rahaa edes siihen jo-
kapäiväiseen ruokaan. Hin-
tojen nousut ja vastaavasti 
tukien leikkaukset sattuvat 
kipeimmin juuri niihin, joil-
la jo ennestään oli tiukkaa.

Joulu on klassisesti anta-
misen aikaa. Tänä jouluna 
haluaisin haastaa meitä jo-
kaista omalla kohdallamme 
ajattelemaan, voisimmeko 
kenties antaa jotain jollekin 

Joulu on antamisen ja välittämisen aikaa – 
onhan?

Jimmy Huhtala, pastori
   
Alavuden 
Helluntaiseurakunta

sellaiselle, jolle kukaan muu 
ei välttämättä koskaan anna 
mitään. Voisinko kiireen 
keskellä pysähtyä mietti-
mään, kenelle lähimmäisel-
le voisin olla lähimmäinen, 
eli kenelle ihmiselle voisin 
olla ihminen.

Me ihmiset olemme ikävä 
kyllä melko itsekeskeis-
tä porukkaa. Ne, joilla on 
mahdollisuuksia, toki usein 
muistavat omaa perhettään 
ja omia ystäviään, mutta 
vieraamman ihmisen hätä 
jää liian usein huomaa-
matta. Tai ainakaan emme 
koe auttamista omaksi asi-
aksemme. Joululahjoja ja 
muita muistamisia annetta-
essa vaikuttimena saattaa 
olla myös taka-ajatus siitä, 
miten itse hyödymme tiet-
tyjen ihmisten huomioimi-
sesta. 

Voisimmeko tänä jouluna 
olla vähän radikaaleja, ja 
tehdä jotain hyvää jopa 
täysin tuntemattomille ih-
misille, jopa sellaisille, joi-
den emme oleta koskaan 
antavan meille vastalahjo-
ja. Mitä jos tiputtaisit ruo-
kakaupan lahjakortin sen 
naapurin yksinhuoltajan 
postiluukkuun. Entä jos 

veisit joulukukan yksinäi-
selle mummolle tai leipoisit 
joulutortut eläkeläisvaaril-
le. Ilahtuisiko se lähistöllä 
asuva yksinäinen mies, jos 
kutoisit hänelle villasukat. 
Ja se yksi ihminen, joka 
kuulemma aina juo kaikki 
vähätkin rahansa – entä 
jos veisitkin hänelle pussil-
lisen jouluruokaa, ja antai-
sit hänen kokea, että joku 
sittenkin välittää. Tai olisiko 
sinun joulupöydässäsi ken-
ties paikka sille enemmän 
tai vähemmän tutulle, joka 
muuten viettäisi aattoiltan-
sa yksin.

Raamatussa Jeesus antaa 
yksinkertaisen mutta erit-
täin toimivan ohjeen: ”Niin 
kuin te tahdotte ihmisten 
tekevän teille, niin tehkää 
tekin heille.” (Luuk. 6:31) 
Tämä elämänohje on täysin 
sovellettavissa riippumatta 
siitä, millainen elämänkat-
somus sinulla itselläsi on. 
Miten minä tahtoisin ih-
misten kohtelevan minua, 
jos viettäisin joulua ilman 
omaa perhettä, ystäviä tai 
mahdollisuutta istua jou-
lupöytään. Tai jos olisin 
jäänyt työttömäksi, ja elät-
täisin yksin lapsiani. Olisi-
ko minulla mahdollisuus 

kohdella jotain toista sillä 
tavalla, jolla toivoisin mui-
den kohtelevan itseäni, jos 
olisin esimerkiksi yksinäi-
nen tai vähävarainen. Ja jos 
on mahdollisuus, onko mi-
nulla sitä paljon puhuttua 
joulumieltä – hyvää tahtoa 
lähimmäisiäni kohtaan?
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   HYVÄÄ JOULUA
JA ILOISTA UUTTA
   VUOTTA 2024!

Töysän  nuorisoseuralla 
joulun alla yleisöä villitsi-
vät ensimmäiset esitykset 
Markku Hyvösen komedi-
asta Rakkautta ilmassa. Kii-
tosta eritoten saatiin onnis-
tuneesta roolituksesta sekä 
näytelmän yllättävyydestä, 
sillä luvassa on rakkautta, 
väärinymmärryksiä ja tuka-
lia tilanteita, joiden parissa 
on helppo viihtyä. Näytel-
män esityksiä jatketaan ta-
paninpäivästä lähtien.

Tapaninpäivänä jatkuu Töysän Rakkautta ilmassa

Viime maanantaista lähtien kaikkien linja-autojen tulo- ja 
lähtöpaikka Alavudella on Lähteentien bussiparkki. Linja-
autot siirtyvät uuteen paikkaan Alavuden keskustan kun-
nallistekniikan kunnostuksen ja uusien liikennejärjestelyjen 
vuoksi. Nykyinen linja-autoaseman rakennuksena tunnettu 
on purettu.
  Linja-autoille on uudessa bussiparkissa seitsemän kappa-
letta pysäkkejä sekä henkilöautoille/ moottoriajoneuvoille 
8+10 paikkaa.
   Kohteessa on mopo- ja odottelukatos. Linja-autoparkkiin 
ei tule mitään muuta kiinteää rakennusta.
    Kohde on yksisuuntainen, ja kiertosuunta on vastapäi-
vään.
   Alue on noin 2700 neliömetrin suuruinen.

Bussiparkki tuli Lähteentielle
   Liisan ja Väinön (Minna 
Hakala ja Jari Mäki-Lahna) 
30-vuotishääpäivä lähestyy, 
ja molemmat ovat järjestä-
mässä toisilleen yllätystä. 
Liisa luulee, että Väinö on 
unohtanut koko juhlapäi-
vän, kun taas Väinöllä on 
menossa useiden viikkojen 
valmistelut. Yllätys olisikin 
kovasti tarpeen, sillä tauti-
nen aika vei Liisalta työt, ja 
Väinö yrittää ansaita opet-
tajana elannon koko per-

heen edestä.
    Kun yllätyksiä on virit-
teillä useammasta suun-
nasta kuin uskoisi, ilmestyy 
kaiken kukkuraksi paikalle 
Kake (Harri Mutka) jonka 
pitäisi olla yllätysesiinty-
jä tilauksesta; painottaen 
sanaa pitäisi. Mutta Kakel-
la tuntuukin olevan aivan 
muuta mielessä.
   Näytelmän muissa rooleis-
sa nähdään Virve Myllyaho, 
Olli Pärnänen, Päivi Jous-

mäki, Reima Ala-Salmi, Jor-
ma Toopakka sekä nuorten 
rooleissa Tinja Yli-Pekkala, 
Milja Yli-Pekkala ja Hanna 
Pohjasniemi.
    Näytelmä toteutetaan 
yhteistyössä Lakeudenpor-
tin kansalaisopiston kanssa 
Janne Vuorelan ohjaukses-
sa. Esityksiä järjestetään 
vielä viisi aikavälillä 26.12.–
7.1. Töysän nuorisoseural-
la. 
   Maksuvälineenä käy niin 
käteinen kuin kortti.
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Meillä kaikilla on muistoja 
jouluista. Useimmat muis-
tot ovat sieltä lapsuudesta, 
mutta onhan niitä muistoja 
myöhäisemmiltäkin ajoil-
ta. Minulla muistoissa ovat 
aattohartaudet Inkeroisten 
Karhunkankaan hautaus-
maalla, jonne pohrattiin 
metrisessä lumessa. Perä-
kanaa kaikki Paavo Vuori-
sen orvot, Elsa äidin hau-
dalle. Siellä hautausmaalla 
oli sotilaiden kunniavartio, 
tervapadat ja kirkkokuoro. 
Siinä asioita, jotka eivät 
unohdu koskaan. 
Paavon perhe oli suuri ja 
vähävarainen. Elsa äiti oli 
kuollut keuhkotautiin olles-
sani seitsemänvuotias.  Pa-
perimies Paavo kävi ahke-
rasti Tampellan tehtaalla ja 
elätti orpoperheensä. Juh-
lat olivat harvassa. Juhan-
nuksena haettiin korillinen 
limsaa Viitasen limonadi 
tehtaasta. Jouluna saatiin 
kinkku, lanttu ja porkkana-
laatikot, sekä lipeäkalaa. Se 
oli yhtä juhlaa. Joulun ai-
kaan kuului myös koulussa 
köyhille lahjoitettavat mo-
not. Koko luokka oli paikal-
la, kun opettaja vuosittain 
jakeli lahjamonoja köyhille 
perheille. Naapurin tyttö 
Lissu ja minä olimme va-
kiosaajia. 
Illansuussa syöty joulua-
teria oli vertaansa vailla, 
mutta ennen ateriaa isä-
Paavo halusi lukea lapsil-
leen jouluevankeliumin. 
Isällä oli ollut nuoruudessa 
omat huonot reissunsa, 
jotka olivat vieneet hänet 
aina rikoksen poluille saak-

ka. Isä oli kuitenkin löytänyt 
elämäänsä myöhemmin 
joulun Vapahtajan, joka oli 
muuttanut hänen elämän-
sä.  Paavo luki joulu evanke-
liumia: ” Enkeli sanoi heille, 
älkää peljätkö, sillä katso, 
minä ilmoitan teille suuren 
ilon, joka on tuleva kaikelle 
kansalle, teille on tänä päi-
vänä syntynyt Vapahtaja, 
joka on Kristus Herra……..” 
Aina tuossa kohtaa Paavon 
ääni murtui, puhe katkesi ja 
kyyneleet virtailivat paperi-
miehen poskille. Jokainen 
meistä lapsista, viisi tyttöä 
ja kolme poikaa tiesimme, 
että isä oli löytänyt elä-
määnsä Vapahtajan ja tuo 
kohtaaminen näkyi ja tun-
tui isän elämässä.

TULOSSA TOISENLAINEN 
JOULU

Vuosikymmenien ajan mo-
net joulut ovat olleet mei-
dän perheessä aikalailla 
samanlaisia, mutta nyt elä-
mä on toisenlaista, omassa 
ja yhteiskunnan elämässä. 
Ukrainassa soditaan. Uk-
raina on järkyttävän hyök-
käyksen kohteena Venäjän 
toimesta. Monessa Ukraina 
kodeissa on joulurauhan si-
jasta sodan tuomaa tuskaa 
ja kärsimystä. Samoin myös 
Israelissa  ja Gasassa. Las-
ten heleän naurun sijaan 
kuulemme itkun ja tuskan-
ääniä. Siellä missä rauhan 
ruhtinas Jeesus syntyi on 
sota julminmillaan. Joulun-
sanoma, rauhan sanoma on 
tiedossamme ja sitä juliste-
taan tänäkin jouluna, mut-

ta valitettavasti liian harvat 
antavat sanoman vaikuttaa 
heissä.

Myös meidän perheessä on 
toisenlainen Joulu. Vaimoni 
ja lastemme äiti Sirpa kuoli 
äitien päivänä. Kodin sydän 
on taivaan joulujuhlassa. 
Mekin elämme rakkaissa 
muistoissa tänä jouluna. 
Minä muistelen 53 yhteistä 
joulua. Lapsilla ja lastenlap-
silla on muistoja määrälli-
sesti vähemmän, mutta rak-
kauden täyttämiä. Jälleen 
kerran menemme aattona 
hautausmaalle, haudalle 
mitä ei aiemmin ollut. Tule-
va joulu on myös kodissam-
me hiljaisempi, jotain sieltä 
puuttuu, puuttuu punaisen 
pianon joululaulujen soitta-
ja ja kodin sydän. 
Onneksi meillä on joulun 
Vapahtaja ja päähenkilö 
Jeesus. Hänen antama jou-
lu rauha ja läheistemme jäl-
leennäkemisen toivo kuu-
luu tähänkin jouluun. 
Hyvää Joulua ja siunattua 
uutta vuotta kaikille luki-
joille!
Sydämeeni joulun teen lau-
lun sanoin:
” On jouluyö, sen hiljaisuut-
ta yksin kuuntelen. Ja sana-
ton on sydämeni kieli. Vain 
tähdet öistä avaruutta pu-
kee loistaen. Ja ikuisuutta 
kaipaa avoin mieli.
Näin sydämeeni joulun 
teen ja mieleen hiljaiseen. 
Taas Jeesus – lapsi syntyy 
uudelleen”

Markku Vuorinen
mediapastori

Alavuden kaupunki on 
käynnistänyt kaksi vuotta 
kestävän Virtaa Alavuden 
kyliin-hankkeen. Vahvat, 
elinvoimaiset kylät tukevat 
koko kaupungin elinvoimaa, 
mutta elinvoiman ylläpitä-
minen edellyttää myös ak-
tiivista kylätoimintaa. Virtaa 
Alavuden kyliin-hankkeen 
tavoitteena on tukea kylä-
toimijoita luomaan vahvaa 
oman kylän identiteettiä 
ja kokoamaan kokonaisuus 
toimenpiteitä, joilla kyli-
en omaa aktiivisuutta sekä 
elinvoiman vahvistamista 
tuetaan. Tähän liittyy kylillä 
toimivien tahojen yhteinen 
tarkastelu ja roolien sel-
keyttäminen, kylien välisen 
yhteistyön sekä kaupungin 
ja kylien välisen yhteistyön 
lisääminen.
    Hankkeeseen sisältyy 
runsaasti työpajoja ja di-
gityökalujen haltuunottoa 
sekä mielenkiintoisia
opintokäyntejä. Hanketta 
rahoittaa Leader Kuudes-
taan ry ja yhteistyökump-
paneina toimivat Helsingin 
yliopiston Ruralia-instituut-
ti sekä Eteläpohjalaiset Ky-
lät ry.
    Hanke on vaiheistettu. 
Ensimmäisessä vaiheessa 
aktivoidaan kylät mukaan 
toimintaan ja kirkastetaan 
sekä määritetään uuden 
kylätoiminnan lähtökohdat 
ja tavoitteet. Toisessa vai-
heessa kirkastetaan näke-
mys  kyläasumisesta nyt ja 
tulevaisuudessa, sekä poh-
ditaan kunkin kylän hou-
kuttelevuutta ja sen vahvis-
tamista.

Hankkeen logo kuvastaa eri kylien asukkaiden kokoontu-
mista yhteisen patterin äärelle.

VIRTAA
Alavuden kyliin

    Kolmannessa vaiheessa 
tehdään opintomatkoja ja 
sovelletaan saatuja eväitä 
kuhunkin kylään. Vaiheessa 
neljä järjestetään teemail-
toja, joiden tavoitteena on 
saada aikaan omaehtoista 
ja pitkäjänteistä kyläkehit-
tämistä hankkeiden avulla. 
Vaiheessa viisi perehdytään 
digitaitoihin, joiden avul-
la kyläaktiivit tehostavat 
viestintäänsä ja hallintoa. 
Kuudennessa vaiheessa 
järjestetään Näin meidän 
kylämme kehittyy-kierros, 
jossa kyläaktiivit esittelevät 
toisilleen oman kylänsä ke-
hittämistavoitteita ja -kei-
noja.
   Hanketta on valmisteltu 
yhdessä eri kylien kanssa jo 
useassa tapaamisessa. Aina 
ei ole helppoa edes määri-
tellä, mikä on kylä ja missä 
kunkin kylän rajat kulkevat. 
Valmisteluvaiheessa nou-
si esille myös tarve nostaa 
kylien näkyvyyttä, sillä ak-
tiivisinkaan kylä ei tule tun-
netuksi, ellei mahdollisuuk-
sista kerrota.
   Hankkeen myötä Alavu-
den kaupungin verkkosi-
vuille kootaan nyt oma ky-
läsivusto, jolla eri kylät
esitellään. Joillakin kylil-

lä on jo omat verkkosivut, 
mutta joiltakin ne puuttu-
vat kokonaan, ja hanke tar-
joaakin tukea myös omien 
sivujen hallintaan. Kaupun-
gin verkkosivuille tuleva yh-
teinen kyläsivusto kuitenkin 
kokoaa kaikki kylät yhteen, 
jolloin eri kylien palvelut ja 
toimihenkilöt ovat selkeästi 
löydettävissä yhdestä pai-
kasta.
     Tämä sivusto on vielä ra-
kennusvaiheessa ja hanke 
järjestää vuodenvaihteen 
jälkeen työpajoja, joissa 
eri kylien osioita aletaan 
yhdessä kokoamaan. Kylä-
sivuston aihiota pääsee jo 
tarkastelemaan osoitteessa 
www.alavus.fi/kylat.
     Projektivastaava Sari Kuni 
toivoo, että Alavuden eri ky-
lien edustajat ottaisivat ma-
talalla kynnyksellä yhteyttä 
ja osallistuisivat innokkaasti 
hankkeeseen, joka on tar-
koitettu palvelemaan ihan 
kaikkia Alavuden
asukkaita, ei pelkästään 
kyläyhdistyksiä. Jopa hank-
keen logo kuvastaa eri 
kylien asukkaiden kokoon-
tumista yhteisen patterin 
äärelle.

Virtaa Alavuden kyliin-hanke on alkanut JOULU TULEE- MUISTOT ELÄÄ
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Ähtäristä voi hankkia sini-
vihreähohtoisia joulukuu-
sia, sillä niitä kasvaa Janne 
Muhosen kuusiviljelmällä. 
Kyse on upeista Mustakuu-
sista, joista myytävät ovat 
nyt reilun parin metrin 
mittaisia, huonekorkuisia. 
Amerikkalaisissa joulu-
elokuvissa käydään kuusi 
valitsemassa torilta tai vil-
jelmältä, kuten Ähtärissä-
kin pystyi tekemään16.-17. 
joulukuuta ja toisen kerran 
18.-21. joulukuuta. Toki 
muinakin aikoina voi kuusia 
käydä noutamassa, kunhan 
ottaa Muhoseen yhteyttä. 
Jouluaatoksi ei ole vielä ku-
kaan jättänyt kuusen han-
kintaa.
  Kuusia on kasvamassa jat-
kossakin, eikä Mustakuu-
sistakaan kaikki ole täksi 
jouluksi myynnissä. Osa on 
sopivanmittaisia ensi jou-
luksi ja seuraaviksi pitkästi 
eteenpäin.
  Talon lähettyvillä on pelto 
keväällä istutettuja kuusia, 
jotka ovat Serbiankuusia. 
Mustakuusi kasvaa kosteal-
la alueella paremmin kuin 
Serbiankuusi. Kovin nope-
asti ei kuusia päästä kaata-
maan, sillä kasvukausi on 
kymmenisen vuotta.
   Reilu 15 vuotta on aikaa 
siitä,, kun Janne Muhonen 
on istuttanut ensimmäiset 
kuusiviljelmänsä. Nämä rei-
lut tuhat puuta on jo ollut 
myytyinä useina edellisinä 
jouluina.
  Muhonen on metsäalan 
ammattilainen, joten hä-
nellä on asiantuntemusta 
myös kuusien kasvattami-
seen. Muhonen työskente-
lee piiripäällikkönä Metsä 
Groupin Seinäjoen piiritoi-
mistossa.
-  Metsämies kun olen, jol-
la on metsäalan koulutu, 
olen aina ollut kiinnostunut 
ulkomaalaisista puulajeis-
ta, joten ryhdyin kasvatta-
maan joulukuusia vähän 
erikoisimmista puulajeista, 
ei ihan tavallisesta suoma-
laisesta kuusesta.
  Kuusenostajat ovat löytä-
neet hyvin tiensä Muhosen 
kuusien myyntipäiville Leh-
timäentien varteen. Osta-
jia tulee lähialueen lisäksi 

muun muassa Seinäjoelta 
ja Pihlajavedeltä asti. Useat 
ovat tyytyväisiä vakioasiak-
kaita. Myyntipäivinä on tar-
jolla glögiä ja pipareita.
  Kuuset saa paikan päällä 
pussituskoneella verkkoon, 
joten niitä on helppo kul-
jettaa. Aika moni on saanut 
kuljetettua kuusen auton 
sisällä ja erityisesti sen saa 
hyvin farmariautoon, joten 
peräkärryä ei välttämättä 
tarvitse.
  Muutamina vuosina hä-
nellä on ollut kuusia myyn-
nissä Tuurissa, mutta nyt 
omat työt rajoittavat näitä 
myyntitoimia, joten on kes-
kitytty omalle kuusitilalle. 

   Mustakuusessa käpyjä

  Mustakuusessa on sinivih-
reä neulanen, joka pysyy 
kuusessa hyvin, eikä kuusi 
juuri varistele neulasiaan. 
Kuusi on kaksimetrisessä 
vaiheessaan jo käpyinen. 
Sekin hyvä puoli on, ettei 
Mustakuusen sanota aller-
gisoivan.
  Janne Muhosen sai vilje-
lemään joulukuusia se, kun 
ostetun talon ympärillä oli 
sopivasti peltoja, jossa to-
sin itselle ja lähipiirille vil-
jeltiin aluksi perunaa parina 
vuotena.
  Serbiankuuset ovat nekin 
hopeahohtoisia ja niissä 
on Mustakuusta pitempi 
neulanen. Lampun valossa 
niin Mustakuusi kuin Ser-
biankuusi näyttävät kauniin 
hopeahohtoisilta.
  Mustakuusi on amerikka-
laista alkuperää. Se kasvaa 
siellä suomailla ja kestää si-
täkin, että vesi seisoo välillä 
maassa. Viljelmän takana 
on Pökkölänlampi, joten 
puut saavat hyvin kosteut-
ta. Joku puulaji voisi tästä 
kärsiäkin, mutta Mustakuu-
si ei tee sitä.
     Vaikka kuusta ei ole vie-
lä haettu, punainen nauha 
kertoo, että muutamat ovat 
käyneet jo valitsemassa 
kuusensa. Jotkut ovat äy-
neet noutamassa oman 
kuusensa ennen varsinaisia 
noutopäiviä.
  Kuusiaä kyllä riittää, sillä 
Janne Muhonen laskes-

kellee, että tämän joulun 
myyntiin on noin satakunta 
kuusta. Tältä alueelta riittää 
kuusia useille seuraaville 
jouluillekin.
  Omaa kuusta hän ei ole 
vielä valinnut. Viime jou-
luksi hän kaatoi kuusen, 
joka oli vähän kasvanut 
vinoon, eikä ollut säännöl-
linen ja suora. Tätä kuusta 
ei kehdannut laittaa muille 
myyntiin, mutta oli omassa 
kodissa kaunis.
  Uusia Serbiankuusia on 
talon likeisellä pellolla kas-
vamassa metrin välein tu-
hatkunta. Kun Muhonen ei 
löytänyt taimia valmiiksi, 
hän on kasvattanut nämä 
siemenistä. 

     Kuusia muotoillaan

  Aivan ilman hoitoa eivät 
nämä joulukuusiksi tulevat 
ole. Pääsiäisen jälkeen Jan-
ne Muhonen leikkaa kuu-
sista latvaa ja kesällä muo-
toilee niitä. 
  Kun joka päivä on satanut 
lunta, niin Muhonen on 
käynyt vähän ravistelemas-
sa kuusia lumesta. Nytkin 
taivaalta tipahteli hiljak-
seen lumihiutaleita.
   Luonnollisestikaan hän 
ei ole muovikuusen ystä-
vä. Aidosta kuusesta saa 
tunnelmaa ja myös kuusen 
tuoksua jouluiseen kotiin.

Janne Muhonen astelee 
talon alapuolella olevalle 
Mustakuusi-viljelmälle. Siel-
tä voi hankkia täksi jouluksi 
reilun parimetrisen komean 
kuusen.

Mustakuusen neulaset ovat Janne Muhosen mukaan vähän Ser-
biankuusta lyhyemmät. Mustakuuset on tässä kymmenen vuo-
den iässä käpyisiä.

Kuusia on jo haettu 
ja muutamat kävivät 
hyvissä ajoin merk-
kaamassa punaisel-
la nauhalla oman 
kuusensa. Niitä tosin 
riittää tällä viljelmäl-
lä.

Mustakuusia on 
kasvamassa myös 
tuleviksi jouluiksi. 
Ne ovat kauniin si-
nivihreänhohtoisia.

Janne Muhonen kaivoi lumen 
alta hänen keväällä istuttami-
aan Serbiankuusia. Niitä on 
kasvamassa tuhatkunta. Kas-
vuaika on kymmenisen vuotta, 
joten kuusenkasvatus on pitkä-
jänteistä työtä.  

Kuusiolinna Terveys Oy:n 
toimitusjohtaja Juha Viita-
saari on ilmoittanut jättä-
vänsä tehtävänsä, ja Kuu-
siolinna Terveyden uudeksi 
toimitusjohtajaksi on nimi-
tetty Seppo Kariniemi ensi 
vuoden alusta. Kariniemi 
toimii Pihlajalinna-kon-
serniin kuuluvien Jämsän 
Terveyden ja Jokilaakson 
Terveyden toimitusjohtaja-
na. Hän jatkaa myös näiden 
yhtiöiden toimitusjohtaja-
na. Kariniemi on toiminut 
Kuusiolinna Terveyden hal-
lituksen jäsenenä vuodesta 
2023.
   Viitasaari on työskennel-
lyt Kuusiolinna Terveyden 
toimitusjohtajana 1.3.2021 
alkaen. Yhtiö tuottaa sosi-
aali- ja terveydenhuollon 

palvelut Alavuden, Kuor-
taneen, Ähtärin ja Soinin 
alueella. Kuusiolinna Terve-
ydessä on noin 1 200 työn-
tekijää ja sen liikevaihto on 
noin 100 miljoonaa euroa 
vuodessa.
   Hienojen Kuusiolinnan 
vuosien jälkeen päätin ot-
taa ja toteuttaa seuraavaksi 
pari muuta unelmaa, ottaa 
pienen irtioton, viritellä 
omaa yritystoimintaa sekä 
samalla varmistaa aikaa 
perheelle. Siihen on mo-
nelta kannalta sopiva hetki, 
sanoo Viitasaari.
 Lappiin, Posion mökille, Vii-
tasaari perheineen lähtee 
keväämmällä pidemmäksi 
pätkäksi, ehkä noin puolek-
si vuodeksi. Nyt vielä hän 
keskittyy nykyiseen työhön-

sä. Hän kiitää Kuusiolinnaa 
ja kumppaneita hienoista 
kolmesta vuodesta.

  Haastavien vuosien läpi

    - Juha Viitasaari on luot-
sannut Kuusiolinnaa kriittis-
ten ja taloudellisesti haas-
tavien vuosien läpi.
Hänen päätöksensä on ym-
märrettävä ja myös ajalli-
sesti sopiva. Palvelusopi-
mukseen liittyvät
neuvottelut ja muut muu-
tosprosessit ovat hyvässä 
vaiheessa.
  - Juha Viitasaari on tehnyt 
vahvaa sidosryhmäyhteis-
työtä ja varmistanut Kuu-
siolinnan vakaan toiminnan 
ja kehittymisen kuluneina 
vuosina. Yhteistyö hänen 

kanssaan on toiminut erin-
omaisesti ja olen iloinen, 
että pystymme hyödyntä-
mään hänen osaamistaan 
seuraajan perehdyttämi-
sessä, toteaa Kuusiolinna 
Terveyden hallituksen pu-
heenjohtaja Eetu Salunen.
- Olen saanut toimia vii-
meiset kolme vuotta osana 
Kuusiolinnan ja Pihlajalin-
nan upeaa yhteisöä ja
vaikuttavaa palvelutuotan-
toa. Nyt on kuitenkin aika 
parille muulle unelmalle. 
Vastuuroolit eri
organisaatioissa kymme-
nenvuotisella urallani ovat 
herättäneet ajatuksen 
omasta yritystoiminnasta.
Koen, että kokemuksellani 
pystyn tukemaan etenkin 
julkista sektoria niin vies-

tinnässä,
vaikuttamisessa kuin so-
peuttamis- ja kehittämistoi-
missa, sanoo Viitasaari.
    Vuoden 2024 alussa aloit-
tava uusi toimitusjohtaja 
Seppo Kariniemi tutustuu 
operatiiviseen tehtävään jo 
kuluvan joulukuun aikana.
  -  Olemme tehneet Jäm-
sässä vahvaa yhteistyötä 
Keski-Suomen hyvinvointi-
alueen kanssa palveluiden 
mukauttamisessa alueen 
tarpeisiin. Uskon, että ko-
kemukseni Jämsästä hyö-
dyttävät myös Kuusiolinnan 
muuttuneessa toimintaym-
päristössä, sanoo Karinie-
mi.

Kuusiolinna Terveyden toimitusjohtaja vaihtuu

Kuusiolinna Terveys Oy:n Kuor-
taneelta syntyisin oleva toimi-
tusjohtaja Juha Viitasaari läh-
tee haistelemaan uusia tuulia 
omassa yritystoiminnassa. 
Tässä kuvassa Kuusiolinnan 
toimisto oli aivan Alavuden 
ydinkeskustassa.

Ähtärissä kasvaa joulukoteihin
 sinivihreänhohtoisia Mustakuusia Lähes joka päivä jossain kul-

malla Alavuden keskustas-
sa näkee ketun, cityketun. 
Kettu on suhtteellisen kesy, 
sillä kynttilöitä hautaus-
maallevieneen vierustalle 
kettu oli istahtanut kolmen 
metrin päähän.
    -  Ketut, kuten monet 
muutkin eläimet, jotka ovat 
perinteisesti välttäneet ih-
mistä,  ovat kaupungistu-
neet vauhdilla, sanoo eläin-
puiston intendentti Marko 
Haapakoski.
 Ketuilla samoin kuin ihmi-
sillä on eroja persoonal-
lisuuksissa eri yksilöiden 
välillä. Toiset yksilöt ovat 
säikympiä ja pelkäävät 
enemmän ihmisiä. Toiset 
yksilöt ovat taas rohkeam-
pia, eivätkä pelkää ihmistä 
niin paljon.
  - Kettu on tosi fiksu ja oppi-
vainen eläin. Kaupungeissa 
ei metsästetä, joten siellä 
voi olla monesti enemmän 
saaliseläimiä kuten pihoil-
la eleleviä rusakoita, hiiriä, 
myyriä tai rottia. Tällöin 
rohkeat ketut, jotka eivät 
pelkää ihmisiä, saavat sieltä 
hyvin saalista.
     Myöskään kettuja ei voi 
metsästää kaupungissa, 
joten ne ovat siellä melko 
hyvin turvassa  Haapakos-
ken mukaan citykettuja uh-
kaa lähinnä liikenne, mutta 
autojenkin nopeudet taa-
jamissa ovat maltillisia, ja 
ketut pystyvät hyvin väiste-
lemään taajamanopeudella 
ajavia autoja
   -  Mitään varsinaista hait-
taa cityketuista ei ole, jos 
vain pitää pienet lemmikit 
ketun ulottumattomissa. 
Ketuista voi olla jopa hyö-
tyä, kun ne vähentävät jyr-
sijäkantaa ja pihapuita jär-
siviä rusakoita ja jäniksiä.

Alavuden keskus-
tassa pyörii rohkea 
citykettu

Tässä on Alauvuden keskus-
tassa pyörivä komea citykettu, 
joka käy syömässä omenapuun 
alle varsisseita linnunsiemeniä. 
Kuva: Pirjo Kaihoniemi
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Tulevat vuodet ovat kunta-
taloudessa  haasteellisia, ja 
tämä näkyy myös Alavudel-
la. Sote-uudistus on  muut-
tanut kuntien rahoitusase-
maa, ja talouden asetelmat 
ovat hyvin erilaiset kuin ai-
emmin.  Kaupunginhallituk-
sen ja valtuuston eri tilai-
suuskissa sekä toimialoilla 
on tehty kovaa työtä etsien 
keinoja jolla alijäämää saa-
daan katetttua ja talous ta-
sapainoon.
   Valmistelluilla toimen-
piteillä turvataan palvelut 
Alavuden kaupunginhalli-
tuksen valtuustolle esite-
tyssät vuoden 2024 talous-
arviossa on negatiivinen
suunta, mutta yhteisillä toi-
milla on onnistuttu merkit-
tävästi vähentämään alijää-
mää, joka näyttää nyt 1,86 
miljoonaa euroa alijäämää.
  - Alijäämää  on katettava-
na sen verran paljon, että 
se tulee väistämättä näky-
mään ympäristössä ja
palvelutasossa  jonkin ver-
ran. Kaikkien tavoitteena 
on tietysti, että asukkaiden 
palvelut pysyisivät
laadukkaina ja mahdol-
lisimman hyvällä tasolla. 
On kuitenkin selvää, että 
rakenteelliset uudistukset 
ja- muutokset ovat tarpeen 
tulevina vuosina myös 
ikärakenteen muutoksen 
vuoksi, kaupunginjohtaja 
Liisa Heinämäki toteaa.

   Alavuden kaupungin ta-
loudelle vuosi 2024 on eri-
tyisen vaikea johtuen sote-
uudistuksen vuoksi
merkittävästi vähenevistä 
valtionosuuksista ja verotu-
loista. Lisäksi kasvaneet kus-
tannukset ja heikentyneet  
rahoitustuotot vaikuttavat 
talouteen  negatiivisesti.
 Kaupunginvaltuusto päätti 
marraskuun kokouksessaan 
veroprosentin noston 8,61 
prosentista 9,6 prosenttiin. 
Tämä lisää vuoden  2024 ve-
rotuloja noin 1,6 miljoonaa 
euroa. Lisäksi yhteistyössä 
on suunniteltu toteutet-
tavia säästötoimenpiteitä 
koko kaupungin tasolla.
   
Investointien taso laskee

  Investoinnin taso laskee 
suunnitelmallisesti. Ala-
vuden kaupunki varautuu 
hyvinvointialueen sote-
keskuksen rakentamiseen 
ja on tehnyt valmisteluja 
mahdollistaakseen hank-
keen hyvän etenemisen. 
    Viime vuosina tehtyjen 
investointien keskittyessä 
jäteveden puhdistamoon, 
Kunto-Lutran remonttiin ja 
Tervanallen laajennukseen, 
vuoden 2024 investoinnit 
kohdistuvat  infran yllä-
pitoon ja uudistamiseen, 
sisältäen asemakaavan ja 
keskusta-alueen kaavarun-
gon mukaiset infra- ja lii-

kennejärjestelyt.
 Sote-keskus ja sen yhtey-
teen suunnitellut kaupun-
gin toimitilat eivät muodos-
ta kaupungin investointia, 
eikä kaupungilta edellyte-
tä niiden rakennusaikais-
ta rahoitusta. Näin ollen 
investointimäärä putoaa 
olennaisesti, ja mikäli maa-
ilmantalous kehittyy suotui-
sampaan suuntaan, myös 
kaupungin lainamäärän 
kasvua saadaan hillittyä.
   Työllisyys on Alavudella 
vahvana painopisteenä.

Vuoden viimeisessä valtuus-
tossa  muistettiin maakunta-
neuvo s Lasse Anttilaa Kuntalii-
ton kultaisella kunniamerkillä, 
joka on merkittävä tunnutus 
hänen työstään kunnallishal-
linnon hyväksi. Näitä kunnia-
merkkejä ei luovuteta vusittain 
kuin muutama. Merkkiä oli 
kiinnittämässä hallintojohtaja 
Sari Helander vieressään kau-
punginhallituksen puheenjoh-
taja Marko Vainionpää.
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Kuortaneen kunnanhalli-
tuksen esittämä vuoden 
2024 talousarvio on reilu 
200 000 euroa ylijäämäi-
nen. Isompien investointi-
en myötä Kuortaneen lai-
namäärä asukasta kohden 
nousee hieman, mutta py-
syy silti kohtuullisena Etelä-
Pohjanmaan ja valtakunnan 
tasoon nähden.
  - Kuntatalouden kehityk-
seen liittyvä epävarmuus 
on tekijä, joka on tärkeää 
ottaa huomioon kaikes-
sa talouden ja toiminnan 
suunnittelussa. Samanai-
kaisesti tarvitaan kuitenkin 
myös toiminnan kehittämis-
tä, jota kunnassa toteute-
taan esimerkiksi investoin-
neilla. Suunnitelmakauden 
investoinnit toteutetaan 
talouden kestävyydestä 
huolehtien. Investoinnit 
katsovat tulevaisuuteen ja 
toisaalta estävät korjausve-
lan muodostumista kunnan 
jo olemassa olevan raken-
nuskantaan ja infraan, ker-
too kunnanjohtaja Teemu 
Puolijoki. 
    Suurimpana investointi-
na talousarviossa on lukion 
laajennus. Lukion kasvu ja 
kehittäminen nähdään erit-

täin tärkeänä asiana Kuor-
taneella ja siihen halutaan 
panostaa entisestään. Laa-
dukasta varhaiskasvatusta 
ja perusopetusta arvoste-
taan Kuortaneella ja tähän 
satsataan myös osaavaan 
työvoimaan panostamal-
la sekä monipuolisia var-
haiskasvatuspalveluja tar-
joamalla. Lapsiperheiden 
palvelut, kuten aamu- ja 
iltapäivätoiminta nähdään 
Kuortaneella tärkeänä.   
    Investoinneista muut 
suuremmat hankkeet ovat 
yläkoulun vesikatteen uusi-
minen, hallintokorttelin (Al-
varin liikenne, Kuperkeikka, 
kunnantalo, kirjasto, vanha 
Alvarin piha) rakentaminen 
sekä Rantatien loppuosan 
perusparantaminen. 
    Vuonna 2024 kaavoituk-
sessa keskeisinä alueina 
ovat Keskustan ja Mäyryn 
osayleiskaavat. Napalan-
kallion tuulivoimakaava on 
tarkoitus saada  luonnos-
vaiheesta ehdotusvaihee-
seen ensi vuonna.
     Puutarhakylän kaavoitus  
Hietaniemen alueelta Sysi-
lammen läheisyydestä on 
alkamassa. Rantareitistöä 
Urheiluopistolta Majanran-

taan on tarkoitus kehittää 
ja lisätä näin järven hyö-
dyntämistä ja ulkoilumah-
dollisuuksia       
    Vapaa-aikatoimssa koh-
distettuja liikuntapalvelu-
ja järjestetään enemmän, 
kehitetään kulttuuripolkua 
Kirkkorannan ja museon 
alueelle sekä pyritään saa-
maan eteenpäin kävelyn ja 
pyöräilyn edistämisohjel-
maa. 

Kunnanvaltuuston puheenjoh-
taja Annu Ridanpää-Taittonen 
oli itsenäisyyspäivän juhlapu-
huja. Hän totesi, että seutu-
tietä Mäyrystä-Veneskoskelle 
on esitetty kantatieksi. Myös 
valaistuksen toteutuminen 
Seinäjoen rajalle on nytkähtä-
nyt eteenpäin.

Ähtärin ensi vuoden talous 
on haastava. Kuten kau-
punginhallituksen puheen-
johtaja Leena Mäenpää 
laski, kaupungilla on histo-
rian suurimmat investoin-
nit saatettavina loppuun 
ensi vuonna. Otson yhte-
näiskoulu avaa ovensa elo-
kuussa. Uimahallin pitäisi 
näillä näkymin valmistua 
huhtikuussa. Lukio toimii 
vielä ensi vuoden väistöti-
loissa Sairaalantiellä. Uu-
teen kampukseen on tar-
koitus astella vuoden 2025 
loppupuolella.
    Mäenpää toivoi, että kau-
punkilaiset ovat ymmär-
täväisiä, koska aivan joka 
asiaa ei pystytä enää kau-
pungin varoin tekemään. 
Mihinkään ylimääräiseen ei 
ole rahaa.
  Ensi vuodelle on tulossa 
talouteen noin 856 000 
euroa miinusta. Ähtärin 
kaupungin lainamäärä kas-
vaa 50 miljoonaan euroon, 

joka näkyy myös koroissa. 
Jokaista ähtäriläistä koh-
den velkaa arvioidaan ensi 
vuonna olevan 9 406 eu-
roa.
 Verotulot ja valtionosuuk-
sien lasku vaikuttavat Äh-
tärissä kuten muissakin 
kunnissa. Ähtärin nettoin-
vestoinnit ensi vuodelle 
ovat yhteensä 10,5 miljoo-
naa euroa.
  Ähtärillä oli tavoitteena 6 
miljoonan euron alijäämän 
kattaminen vuoden 2022 

Ähtärissä päättyvät ensi vuonna isot investoinnit

Erittäin haasteellisena pitävät Ähtärin ensi vuoden taloutta Jarmo 
Pienimäki, Leena Mäenpää, Seppo Karjala ja Eija Kuoppa-aho, 
jotka esittelivät ensi vuoden talousarviota.

Kuortaneen talousarvio
yli 200 000 euroa ylijäämäinen 

Alavus hakee talouden tasapainoa

loppuun mennessä, ja tämä 
toteutui jo vuoden 2019 
tilinpäätöksessä. Sen jäl-
keenkin kaupungin talous 
on vahvistunut siten, että 
vuoden 2022 kaupungin 
taseessa oli ylijäämää 4,3 
miljoonaa euroa. 
  Tuloveroprosentti on tänä 
vuonna 9,86. Ensi vuonna 
se nousee 10,1 prosenttiin.
   Jossain on keskusteltu 
Myllymäen koulun tulevai-
suudesta. 30 oppilaan kou-
lu säilyy tulevana vuonna.

Iloisin mielin pääsin kir-
joittamaan taas Lakeuden-
porttiin. Mukavaa että lehti 
ilmestyy näin joulun kyn-
nyksellä tuoden iloa ja jou-
lun tärkeitä tervehdyksiä 
kotiseutumme ihmisille.
    Syyskausi eduskunnassa 
on sujunut poikkeuksellisis-
sa tunnelmissa. Siinä missä 
varsinaista edustajatyötäm-
me olemme voineet hoitaa 
suhteellisen normaalisti, 
ovat monet muut aiheet ol-
leet normaalia vakavampia.
     Turvallisuuspolitiikka vä-
rittää kaikkea työtämme. 
Venäjä käy edelleen raakaa 
hyökkäyssotaa Ukrainassa 
ja kohdistaa hybridivaikut-
tamisen keinoja myös mei-
dän rajoillemme.
   Varmuutta Itämeren tihu-
töiden tekijästä ei voida to-
distaa ehkä koskaan. Selvää 
on, ettei yksikään turvapai-
kanhakija pyöräile itärajal-
lemme ilman Putinin siu-
nausta. Pidän hyvänä, että 

hallitus on toiminut suh-
teellisen rivakasti rajan sul-
kemisessa ja toivottavasti 
jatkaa tällä linjalla tarpeen 
mukaan.
     Olen tyytyväinen, että 
panostukset puolustuste-
ollisuuteen näkyvät myös 
kotiseudulla Ähtärin Rä-
jähdekeskuksen toiminnan 
vahvistamisena. Tästä Rä-
jähdekeskuksen keskeisestä 
roolista keskustelimme jo 
alkuvuodesta vieraillessani 
varikolla ministerinä.
     Talven pyryssä ja pak-
kasessa harmitusta tuo 
perussuomalaisten turve-
lupausten totaalinen mu-
reneminen. Kovasta uhosta 
on nyt päädytty pisteeseen, 
jossa hallitus laittaa pienet 
lämpölaitokset päästökau-
pan piiriin. Perussuomalais-
ten täydellä siunauksella 
päästökauppamaksu nos-
taa lämpölaitoksella ener-
gian hintaa noin 33 eurolla 
per megawattitunti. Se tie-

Turvallisuusasiat keskiössä

Mikko Savola
kansanedustaja (kesk.)
Ähtäri

tää kallista laskua meidän 
alueellemme.
     Joulun lisäksi odotan jo 
innolla uuden vuoden alkua 
ja tammikuuta vaalikentil-
lä, kun Suomeen valitaan 
uusi Tasavallan presidentti. 
Toivottavasti näen teistä 
monia taas torilla ja puhe-
tilaisuuksissa pohtimassa 
isänmaan asiaa.
       Kiitos kaikille yhteis-
työstä ja tuesta kuluneena 
vuonna, työ jatkuu. Hyvää 
joulua ja onnellista uutta 
vuotta 2024!

Vuonna 2013 seudullamme 
avattiin kaksi uutta digitaa-
lista elokuvateatteria: Ähtä-
rin Sun Kino maaliskuussa 
ja Alavuden Kino Kyntäjä 
marraskuussa. Molemmat 
ovat viimeisen vuosikym-
menen aikana tuoneet val-
kokankaalle lukemattomia 
elokuvateollisuuden helmiä 
tarjoten elokuvien ystäville 
mahdollisuuden nauttia 
monipuolisesta elokuva-
tarjonnasta. Nykyisin mo-
lempia teattereita pyörittää 
perheyritys Sun Kino Oy.
 - Kymmenen vuotta sitten 
meistä tuli elokuvateatteri-
yrittäjiä ensin Ähtärissä, ja 
seuraavana vuonna laajen-

simme toimintaamme Ala-
vudelle, toteaa yrittäjä Jo-
hanna Saari. Emme silloin 
tienneet, mitä kaikkea tämä 
matka toisi mukanaan, jat-
kaa ketjun toinen omistaja 
Tapio Peltokangas.
  Nyt uudet tuulet puhalta-
vat 10-vuotismerkkipaalun 
kunniaksi.  Sun Kino Oy laa-
jentaa toimintaansa Kau-
havalle, Y-Kinon omistaja 
vaihtuu.
    Alavutelainen perheyri-
tys Sun Kino Oy iloitsee 
osakekaupasta, joka tuo 
uusia mahdollisuuksia elo-
kuvaelämysten tarjoami-
seen Etelä-Pohjanmaalla. 
Aiemmin Ähtärin Sun Kinoa 

ja Alavuden Kino Kyntäjää 
pyörittäneet Saari ja Pelto-
kangas ottavat nyt haltuun-
sa myös Kauhavan Y-Kinon 
toiminnan pyörittämisen ja 
ovat hankkinet koko osake-
kannan.

     Juhlavuosi

Sun Kino Oy ostaa eloku-
vateatteri Y-Kinon osake-
kannan. Liiketoiminta siirtyi 
Sun Kino Oy:lle 1.12.2023 
alkaen. Y-Kinontoiminta 
jatkuu entisellään, ja tutut 
työntekijät palvelevat asi-
akkaita Y-kinossa jatkossa-
kin.
   - Totutellaan pikkuhil-

jaa uuteen toimintaan ja 
suunnitellaan myöhemmin 
“avajaisviikkoa” yleisölle. 
Meiltä tulee saamaan jat-
kossa myös sarjalippuja ja 
lahjakortteja, jotka käyvät 
kaikkiin kolmeen elokuva-
teatteriin.
   - Olemme alusta asti toi-
mineet yhteistyössä Ilkka 
Peuran kanssa, joten oli 
helppoa ja luontevaa tehdä 
yrityskauppa hänen kans-
saan. Ilkka on kehittänyt 
Y-Kinoa vuosien varrella 
esimerkiksi hankkimalla 
ensimmäisenä Suomessa 
elokuvasaliin sohvapaikat. 
Myös yläkertaan laitettu 
aulatila on hieno lisä eloku-
vateatterille, siellä voi vaik-
ka ensin kahvitella omassa 

rauhassa ennen elokuva-
saliin siirtymistä, Johanna 
Saari kertoo.
 Yrityksen myynyt Ilkka Peu-
ra on tyytyväinen ratkai-
suunsa.
  -  Minulla on ollut kasvava 
aikapula, kun haluaisin olla 
enemmän perheeni ja var-
sinkin ihanien lastenlastem-
me kanssa. Olen pitkään 
miettinyt ratkaisua, jossa Y-
Kinon toiminta turvattaisiin 
ja nuorisoa työllistettäisiin 
myös jatkossa.

Lapua suosittu

 Lapua1976 on nyt Alavu-
della nähnyt 2 529 katsojaa 
ja Ähtärissä 880 katsojaa. 
Jouluviikolla tulee vielä mo-

lempiin koulunäytöksiä.
  -  Elokuva on mennyt kaik-
kien aikojen katsotuim-
maksi ainakin Alavudella 
meidän aikana, Ähtärissä ei 
ole säilynyt tietoja alkuvuo-
sista.
   Synttäreitä vietettiin iloi-
sissa merkeissä. Paikalla 
kävi etenkin lapsiperheitä. 
Kävijät olivat tyytyväisiä 
poppari- ja mehutarjoi-
luun ja etenkin Onnenpyö-
rä oli suosittu, kun kaikki 
voittivat.    Pääpalkintoja 
eli elokuvalippuja jaettiin 
noin 15 kpl viikonlopun ai-
kana. Lisäksi arvonnassa oli 
pääpalkintona 10 hengen 
yksityisnäytös, joka meni 
Alavudelle, ja elokuva ja 
esitysaika onkin jo saatu 
sovittua voittajan kanssa.

Elokuvatoiminta laajeni Alavudelta ja Ähtäristä Kauhavalle
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Kiitämme asiakkaita ja yhteistyökumppaneita kuluneesta vuodesta ja
       toivotamme Hyvää Joulua ja Onnellista Uutta Vuotta 2024.

Kuortaneen Latu ry. järjestää vaelluksen/lumikenkäretken su 
21.1.2024. Retken pituus noin viisi kilometriä. Pakkasraja -15 as-
tetta. Kokoontuminen Lepistön pihapiirissä Haverintie 25 klo 10. 
Tervetuloa mukaan!

TOIMINTA-/JÄRJESTÖ

Alavuden Lausujat: Loppiaisena 6.1.24 klo 18.00 Ähtärin seura-
kuntakeskuksessa Runon ja musiikin ilta Valoa pimeyteen. Ala-
vuden Lausujat: runoja joulusta, uskosta ja elämästä, ajatuksia 
vaikeista ajoista ja itsenäisyydestä. Musiikki Anne Luodeslampi, 
klarinetti ja saksofoni. Vapaa pääsy, ohjelmalehtinen 5 euroa.

        E-P Koneosat Oy
Lavilantie 2,  Tuuri, 045 1044700
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  4  YÖTÄ 
JOULUUN!

www.romukioski.fi/ostohinnat • GSM 050 505 2030

KUORTANE
Tuottajantie 4

Tiistaisin klo 14-17

ÄHTÄRI
Mattilantie 5

Tiistaisin klo 10-12

Suljettu 22.12.2023-7.1.2024

Metalliromut ja lyijyakut rahaksi

Kiitämme asiakkaita ja yhteistyökumppaneita kuluneesta vuodesta ja
       toivotamme Hyvää Joulua ja Onnellista Uutta Vuotta 2024.

 Veikolta Ähtäristä ilmasta energiaa

ÄHTÄRI, Alatie 29 • p. 06 5337 200 
Avoinna ma-pe 9-17, la 9-13

ILMALÄMPÖPUMPUT
• Energiatehokas A+++
• Toiminta jopa -35oC
• Kuiskaavan hiljainen
• Lämmitys ja jäähdytys
• Puhdasta sisäilmaa
• Kaksoisohjaussiivekkeet
• Sisäänrakennettu Wi-Fi

AURINKOSÄHKÖ-
JÄRJESTELMÄT
Markkinoiden helpoin 
ratkaisu: kauppojen 
jälkeen ammattilaiset 
asentavat paketin 
ja hyödyt täysin 
huoltovapaasta,  
puhtaasta ja 
ilmaisesta aurinko-
energiasta. Kolmi- 
vaiheinen Invertteri-
tekniikka, ei akkuja.

EDULLINEN 
RAHOITUS -
KYSY LISÄÄ!

OTA YHTEYTTÄ - 
KATSOTAAN SINULLE
SOPIVAN KOKOINEN 

RATKAISU

www.scanoffice.fi

       TAAS NIITÄ SAA!!!
30-vuoden kokemuksella
          Tarrat...   Kyltit....
Teippaukset...Valomainokset
Pienet ja ISOT kokonaisuudet

KYSY ROHKEASTI !!

  

Toivotamme 

Hyvää Joulua sekä  

menestystä vuodelle 2024 

Tili-Arla Oy 
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Autojen hintoihin lisätään vaihtoautojen toimituskulu 149 €.

2019 | 162 000 km
28 900 €

SEAT TARRACO
2.0 TDI 150 4DRIVE 
XCELLENCE DSG

2011 | 2210 000 km
10 900 €

TOYOTA VERSO
1.8 VALVEMATIC SOL 

EDITION

2020 | 50 000 km
32 900 €

VOLVO V60
T4 BUSINESS AUT

2017 | 155 000 km
21 900 €

VOLKSWAGEN PASSAT
VARIANT COMFORTLINE 
1.4 TSI 150 HV 4MOTION

2017 | 183 000 km
32 900 €

NISSAN NAVARA
DOUBLE CAB 2.3 DCI 

190 HP AT

2021 | 27 000 km
22 900 €

NISSAN LEAF
N�CONNECTA MY21 

40 KWH LED FI

2020 | 145 000 km
42 900 €

VOLKSWAGEN TRANSPORTER
UMP. PITKÄ 2.0 TDI 146 KW 

4MOTION DSG

2018 | 111 000 km
24 990 €

AUDI A6
AVANT S LINE BUSINESS 
SPORT 2.0 TDI QUATTRO

2021 | 31 000 km
51 700 €

MERCEDES�BENZ EQB
300 4MATIC BUSINESS

7�HENG.

2020 | 62 000 km
28 900 €

VOLKSWAGEN PASSAT
VARIANT GTE PLUG�IN 

HYBRID 160 KW DSG�AT.

TELEKUJA 3, ALAVUS, 06�5150 830
AUTOMYYNTI ARK. 9�17, LA 9�13

AUTOMYYNTI | HUOLTO | VARAOSAMYYNTI 
KAYTTOAUTO.FI

AUTOT JOKA KÄYTTÖÖN Katso  
kaikki autot:

����������.��/ 
�����������

KATTAVA VALIKOIMA VAIHTOAUTOJA KÄYTTÖAUTOSTA ALAVUDELTA

  
 
  
  
  

 
    

  
  

  
 

  

  
  
  
  

 
 

Tukkumyynti Lasse Anttila Oy

Järviluomantie 15 ALAVUS puh. 010-322 1110

Palvelemme

Arkisin 9-17

89,-/pari

koot 37-47

TYÖKENKIÄ
useita malleja

MSA220 C-B

Bluetooth kuulo-
suojain
- radio
-kuuleva
-Bluetooth

(109,- / 129,- / 139,- / 169,-)

Akkusaha paketti
Sis. AP300S akun
ja AL301 laturin

799,-
Järeä raivuri

ammattikäyttöön!

Raivaussaha
FS490 C-EM K

999,-

RAUHALLISTA
JOULUA!

169,-

Työkalu-
sarja 141-os

69,-

Ja menestystä vuodelle 2024!


